

5Ws: The Ottawa Collaborative for Parenting Support Task Group

What

Officially launched in 2015, the Ottawa Collaborative for Parenting Support (OCPS), operates as a task group of the Ottawa Child & Youth Initiative (OCYI). It is a community of partners working together to build resilient families that can support their children's healthy development, feel empowered, and are able to cope with the ups and downs of everyday living.

Why

In Ottawa, a collaborative approach has been selected to address the need for parenting support. A collaborative approach will potentially allow for improved access to services while maximizing resources in an attempt to better support families.

How

OCPS's strategy is evidence-based, inclusive, and durable, aiming to

- **Engage parents** in their child/youth's social and academic development
- Model and support **best practices** to ensure that programs and services designed to support parents in Ottawa are of the highest quality
- Provide parents with the necessary means and information to **access services and resources** available to them in the community
- **Expand and develop** current information resources available, to ensure documents provided to parents/clients are clear and appropriate.
- **Facilitate access and orientation** to services for parents which are best suited to meet the needs of their family

Who/When/Where

The OCPS includes representation from various organizations throughout all of Ottawa and is made up of two co-chairs, the OCYI project coordinator and members from various community organizations.

The group meets monthly to establish objectives, project plans, create education and awareness campaigns, monitor progress, and plan information dissemination to stakeholders and target audiences. The OCYI project coordinator also shares updates with the OCYI Steering Committee to consult on all important decisions. The OCYI Steering Committee is comprised of 20 community members including but not limited to senior executive leaders from the public, private and non-profit sectors, as well as the chairs of each OCYI Task Group.

Key People

- Co-chairs: Mariama Aregbesola (Parent Resource Centre) and Michelle Crogie (Pinecrest-Queensway Community Health Centre)
- OCYI Project Coordinator: Karen Kennedy

Contact

- OCYI general inbox: info@growingupgreat.ca
- Website: www.ocyi.ca, choose the OCPS from the menu on the right

5 Questions : Le Groupe de travail du Collectif d'Ottawa pour le soutien des parents

Quoi

Officiellement lancé en 2015, le Collectif d'Ottawa pour le soutien des parents (COSP), fonctionne comme un groupe de travail de l'Initiative pour les enfants et les jeunes d'Ottawa (IEJO). Il s'agit d'une communauté de partenaires travaillant ensemble pour bâtir des familles résilientes qui peuvent soutenir le développement sain de leurs enfants, se sentir autonomes et être capables de faire face aux hauts et aux bas de la vie quotidienne.

Pourquoi

Ottawa, nous avons choisi de mettre en oeuvre une stratégie collaborative afin de répondre aux besoins de soutien des parents dans la communauté. Cette forme d'approche collective rendra les services déjà disponibles plus accessibles, et maximalisera les ressources communautaires de soutien visé aux parents.

Comment

La stratégie de l'OCPS est basée sur des preuves, inclusive et durable, visant à :

- **Tient à engager** les parents dans le développement social et académique de leurs enfants et de leurs jeunes.
- **Tient à fait valoir** les pratiques exemplaires afin d'assurer la qualité des programmes et services destinées aux parents des enfants et des jeunes dans la ville
- **Tient à donner aux parents les moyens** d'améliorer leurs réseaux de soutien et d'information
- **Tient à étoffer** les ressources d'information afin qu'elles soient en mesure de fournir des documents clairs et appropriés aux parents-clients
- **Tient à assurer** une orientation et un accès facile et constant aux services et aux programmes convenant le mieux aux familles

Qui / Quand / Où

Le COSP comprend des représentants de diverses organisations de tout Ottawa et est composé de deux coprésidents, du Coordinatrice de projet de l'IEJO et de membres de diverses organisations communautaires.

Le groupe se réunit tous les mois pour établir des objectifs, des plans de projet, créer des campagnes d'éducation et de sensibilisation, surveiller les progrès et planifier la diffusion de l'information aux intervenants et aux publics cibles. La Coordinatrice de projet de l'IEJO partage également les mises à jour avec le comité directeur d'IEJO afin de le consulter sur toutes les décisions importantes. Le comité directeur d'IEJO est composé de 20 membres de la communauté, y compris, mais sans s'y limiter, de hauts dirigeants des secteurs public, privé et à but non lucratif, ainsi que des présidents de chaque groupe de travail de l'IEJO.

Personnes clés

- Co-présidentes : Mariama Aregbesola (Parent Resource Centre) et Michelle Crogie (Pinecrest-Queensway Community Health Centre)
- Coordinatrice de projet de l'IEJO : Karen Kennedy

Contact

- Courriel général de l'IEJO : info@growingupgreat.ca
- Site web : www.iejo.ca, choisissez le COSP dans le menu de droite